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متن پرسش

سلام علیکم و رحمه االله: در بحث سیر و سلوک الی االله، انسان چیزهایی میشنود که گاه ناامید و گاه

امیدوار میشود. مثلا یک خشم نابجا چه آثار بدی دارد و... و آنقدر حساس است راه سلوک. بالاخره

ما دچار لغزش و گناه هستیم. آقای بهجت (ره) فرمودند همه ی حرف در این است که معصیت نکنید.

ولی حرف ما این است که چطور؟ یکی میگوید باید شرح صدر پیدا کرد، یکی میگوید باید دل به

مقام ذکر برسد و خب اینها را ما نمیدانیم چطور باید کسب کرد و بهش رسید و باز یکی میگوید

توسل کنید. بالاخره امثال من که از قافله عقب و زنگار گناه قلبمان را قسی کرده و چشم و گوش برای

فهم و دیدن حقایق نداریم و از طرفی دوست داریم به تقرب برسیم، باید چه کنیم واقعا؟ در یک منطقه

محروم زندگی میکنیم که استاد اخلاق و... هم نیست. ما واقعا حیران هستیم نمیدانیم چه کنیم و

کمی نا امیدیم با هر زمین خوردنی و اینکه نمیدونیم چطور خودمان را از خشم شهوت افکار و خیالات

بد و خلاصه نفس و دنیا برهانیم و به مقصود که معرقت االله هست برسیم.

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: مباحثی که تحت عنوان «یابن الجندب» کانال مطالب ویژه شروع کرده

است، میتواند راهکارهای خوبی را در مقابل شما قرار دهد. از آن جهت که حضرت صادق «علیهالسلام»

با عبداالله بن جندب که شخصیتی است نزدیک به شخصیتهای امثال شما، چنین راهکارهایی را در

میان گذاشتند. موفق باشید.


